
RM.0052-4/07
Protokół Nr VII/07

z obrad VII sesji Rady Miejskiej w Koronowie
odbytej w dniu 25 kwietnia 2007 roku
w sali sesyjnej w Urzędzie Miejskim

w Koronowie przy ul. Farnej 24

Sesję otworzył i przewodniczył jej obradom Grzegorz Myk Przewodniczący 
Rady Miejskiej w Koronowie.

Zgodnie z § 36 Statutu Gminy Koronowo Przewodniczący Rady Grzegorz 
Myk na podstawie listy obecności radnych stwierdził prawomocność obrad 
VII sesji Rady Miejskiej w Koronowie.
W sesji udział wzięło 20 radnych na ogólny stan 21 radnych.
Nieobecny, usprawiedliwiony radny Olech Raddatz. 

Protokolant sesji Adela Rojek.

W sesji udział wzięli również:

1. Pan Stanisław Gliszczyński  - Burmistrz Koronowa. 
2. Pan Grzegorz Rożek  - Z-ca Burmistrza Koronowa.
3. Pani Aleksandra Szyszka  - Skarbnik Gminy.
4. Pani Grażyna Chyła-Konecka - Sekretarz Gminy.
5. Pani Maria Musiał  - Kierownik Wydziału IPR UM.
6. Pani Barbara Piłat  - Kierownik Wydz. RGG UM.
7. Pan Ryszard Chrzanowski  - Dyrektor ZGKiM w Koronowie.
8. Pan Dariusz Grabas  - Radca prawny UM.
9. Pan Zygmunt Michalak  - Sekretarz Starostwa Powiatu

były Burmistrz Koronowa.

Porządek obrad VII sesji, przesłany radnym wraz z     materiałami na sesję:  

1. Otwarcie obrad VII sesji Rady Miejskiej w Koronowie.
2. Stwierdzenie prawomocności obrad VII sesji.
3. Wnioski dotyczące zmiany porządku obrad VII sesji.
4. Przyjęcie protokołu z obrad VI sesji Rady Miejskiej w Koronowie.
5. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Koronowa w okresie między 

sesjami Rady.
6. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej w Koronowie o złożo-

nych interpelacjach i udzielonych odpowiedziach.



7. Składanie interpelacji.
8. Zapytania, wolne wnioski i informacje.
9. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy za 2006 rok: 

a) wprowadzenie Skarbnika Gminy na temat wykonania budżetu 
Gminy za 2006 rok,

b) informacja  Burmistrza  Koronowa  dotycząca  wykonania  zadań 
inwestycyjnych w 2006 roku,

c) przedstawienie opinii Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Koro-
nowie w sprawie wykonania budżetu Gminy za 2006 rok,

d) przedstawienie  Uchwały  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w 
Bydgoszczy w sprawie wyrażenia opinii  o przedłożonym przez 
Burmistrza Koronowa sprawozdaniu za 2006 rok z wykonania 
budżetu oraz innych planów finansowych,

e) dyskusja
2. Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  udzielenia  absolutorium 

Burmistrzowi Koronowa:
a) przedstawienie  wniosku  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Miejskiej  w 

Koronowie w sprawie absolutorium dla Burmistrza Koronowa,
b) przedstawienie  Uchwały  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w 

Bydgoszczy dotyczącej wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miej-
skiej w Koronowie w sprawie absolutorium dla Burmistrza Koro-
nowa za 2006 rok,

c) dyskusja.
3. Rozpatrzenie  projektu  uchwały  zmieniającej  Uchwałę  Nr  IV/29/07 

Rady Miejskiej w Koronowie w sprawie uchwalenia budżetu gminy na 
2007 rok.

4. Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  taryfy  za 
zbiorowe  zaopatrzenie  w wodę  i  zbiorowe  odprowadzanie  ścieków 
stosowanej na terenie Gminy Koronowo.

5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wieloletniego planu rozwoju 
i  modernizacji  urządzeń wodociągowych i  urządzeń kanalizacyjnych 
uchwalonego Uchwałą Nr XLI/474/06 Rady Miejskiej w Koronowie z 
dnia 29 marca 2006 r.

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządze-
nia  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  terenu 
obejmującego część działki nr 662/1 położonej w Tryszczynie gm. Ko-
ronowo. 

7. Odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania.
8. Zamknięcie obrad VII sesji.
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Ad. 1. Otwarcie obrad VII sesji Rady Miejskiej w Koronowie.

Obrady VII sesji Rady Miejskiej w Koronowie otworzył Przewodniczący Rady 
Grzegorz Myk. 
Przewodniczący  Rady powitał  wszystkich  przybyłych  na obrady VII  sesji 
Rady Miejskiej w Koronowie.

Ad. 2. Stwierdzenie prawomocności obrad VII sesji.

Na podstawie listy obecności Przewodniczący Rady Grzegorz Myk stwierdził 
prawomocność obrad VII sesji Rady Miejskiej w Koronowie. 
W sesji udział wzięło 20 radnych na ogólny stan 21 radnych.
Nieobecny, usprawiedliwiony radny Olech Raddatz.

Listę obecności radnych dołączono do protokołu z obrad sesji.

Ad. 3. Wnioski dotyczące zmiany porządku obrad VII sesji.

Przewodniczący  Rady  Grzegorz  Myk –  W  obowiązującym  terminie 
wpłynął wniosek Burmistrza Koronowa w sprawie wprowadzenia do porząd-
ku obrad dzisiejszej sesji dwóch dodatkowych punktów:

1) projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na posługiwanie się 
nazwą miasta Koronowo w nazwie przedsiębiorstwa PONAR Korono-
wo,

2) projektu uchwały w sprawie ustalenia zasad przyznawania diet dla 
przewodniczących organów wykonawczych jednostek pomocniczych 
– sołtysów.

Punkty te proponuję wprowadzić kolejno jako 14a i 14b.
Więcej zmian nie wprowadzono.

Przewodniczący  Rady  Grzegorz  Myk  po  wprowadzeniu  dodatkowych 
punktów 14a i  14b odczytał  porządek obrad VII  sesji  Rady Miejskiej  w 
Koronowie.

Ad.  4.  Przyjęcie  protokołu  z  obrad  VI  sesji  Rady  Miejskiej 
w Koronowie.

Radni 19 głosami „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym się” w głosowaniu 
przez podniesienie ręki przyjęli protokół z obrad VI sesji Rady Miejskiej w 
Koronowie.

3



Ad. 5. Sprawozdanie Burmistrza Koronowa z działalności w okre-
sie między sesjami Rady.

Sprawozdanie z działalności Burmistrza Koronowa w okresie między sesjami 
Rady przedstawił Z-ca Burmistrza Koronowa Grzegorz Rożek.

Sprawozdanie na piśmie dołączono do niniejszego protokołu.

Ad. 6. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej w Koronowie 
o złożonych interpelacjach i udzielonych na nie odpowiedziach.

Informację o złożonych interpelacjach radnych i udzielonych na nie odpo-
wiedziach przedstawił Przewodniczący Rady Grzegorz Myk.
Informację na piśmie dołączono do protokołu z obrad sesji.

Ad. 7. Składanie interpelacji.

Interpelacji nie zgłoszono.

Ad. 8. Zapytania, wolne wnioski i informacje.

Radny Tomasz Gordon

Zapytanie:

Co dzieje się w sprawie budynku gospodarczego w miejscowości Wtelno na 
przeciwko Kościoła parafialnego? Stan wymienionego budynku jest bardzo 
zły, zagraża bezpieczeństwu oraz szpeci centrum wsi Wtelno. 

Radny Ryszard Steinke

Chciałbym  podziękować  Panu  Władysławowi  Partatusowi  za  naprawę 
nawierzchni  wjazdu  i  wyjazdu  do  stacji  paliw  oraz  Panu  Dyrektorowi 
Zakładu Gospodarki  Komunalnej i  Mieszkaniowej w Koronowie w imieniu 
Pana Brzezińskiego -  osoby niepełnosprawnej za położenie polbruku.  

Wniosek:

Panie  Burmistrzu,  Szanowna  Rado.  Od  czterech  lat  kieruję  wnioski  w 
sprawie  oświetlenia  Stefanowo  i  do  chwili  obecnej  nie  ma  konkretnej 
odpowiedzi  czy  będzie  i  kiedy.  Rozmawiałem  z  Dyrekcją  ENEA  Nakło  i 
dostałem  następującą  odpowiedź,  że  Gmina  Koronowo  nie  wystąpiła  z 
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wnioskiem  o  oświetlenie  osady  Stefanowo.  Następny  problem  dotyczy 
wjazdu  do  naszych  posesji  Byszewo  wybudowanie,  na  przeciwko 
przystanku warunkowego przy drodze wojewódzkiej. We wjeździe są płyty 
betonowe,  od  asfaltu,  do  wjazdu  powstało  zaniżenie  około  15  cm,  w 
dodatku są trzy dziury. Proszę by Zarząd Dróg wylał pod skosem asfalt, po 
to by ułatwić łagodniejszy wjazd. Jest to inwestycja znikoma, a dla ruchu 
kołowego  przestanie  tkwić  problem.  Proszę  o  odpowiedź  i  pozytywne 
załatwienie, za co z góry dziękuję. 

Radny Tomasz Poraziński

Zapytanie:

Dlaczego nie są wykonane znaki na ulicach Spichlerzowa, Sobieskiego wg 
decyzji Zespołu Komunikacyjno - Drogowego z dnia 16.10.2006 r.?

Radna Danuta Czarnotta

Zapytania:

1. Jest  obecnie  prowadzona  sieć  wodociągowa,  mająca  na  celu 
doprowadzenie  wody do mieszkańców przy  ulicy  Tucholskiej  26 w 
kierunku  Nowego  Dworu,  jest  tam  ok.  11  rodzin.  Czy  w  czasie 
wykonywanych prac zorganizowano spotkanie z tymi mieszkańcami, 
ponieważ  będzie  położona  główna  nitka,  ale  muszą  być 
odprowadzenia,  w  celu  połączenia  wodociągu  z  budynkami,  a 
odległości są bardzo zróżnicowane?

2. Jak  daleko  posunięte  są  prace  na  działce  przy  ulicy  Bydgoskiej 
przeznaczonej  pod  parking,  kto  to  wykonuje  i  jakie  ponieśliśmy 
koszty?

3. Czy  w  tym  roku  odbyło  się  spotkanie  z  właścicielami  aptek  w 
Koronowie,  w  celu  ustalenia  harmonogramu  pracy  w  niedziele  i 
święta?

4. Trwają  obchody  „Dnia  Ziemi”  do  30  kwietnia  2007,  jak  przebiega 
odbiór zebranych śmieci?

 
5. Główny  ciąg  komunikacyjny  na  Przyrzeczu  przebiega  drogą  koło 

stolarni GAMA. Jest tam most nad torowiskiem, którego nośność, po 

5



ostatniej decyzji Zespołu Komunikacyjnego wynosi do 5 ton. Jak mają 
prowadzić  działalność  gospodarczą  mieszkańcy  osady,  jeżeli  mają 
ograniczony dojazd pojazdami o większym tonażu? Istniejąca druga 
droga przy tartaku, jest przejezdna dla takich pojazdów latem, ale 
zimą pochyłość terenu i wzniesienia, powodują nie przejezdność. Już 
w tej chwili np. odbiorca mleka informuje, że zimą nie dojedzie do 
gospodarza. 

Radny Piotr Jagielski

Zapytania:

1. Aktualnie  trwa  składanie  oświadczeń  o  współpracy  z  organami 
bezpieczeństwa  państwa  wynikające  z  ustawy  lustracyjnej.  Pragnę 
zapytać, czy w związku z tym zostanie przygotowana informacja o 
oświadczeniach  złożonych  przez  osoby  piastujące  stanowiska 
publiczne na terenie gminy Koronowo.

  
2. Na jakim etapie są przygotowania do realizacji Parku Przemysłowego 

w Koronowie?

Radny Sławomir Marszelski
 
Zapytania:

1. Teren  Gminy  Koronowo  charakteryzuje  się  m.in.  występowaniem 
procesów osuwiskowych.  W poprzedniej  kadencji  nawiązano w tej 
kwestii  kontakt  z  Polską  Akademią  Nauk  w  Gdańsku.  Czy  Pan 
Burmistrz podjął dalszą współpracę ze wspomnianą instytucją w celu 
chociażby monitoringu, czy innych zjawisk osuwiskowych?

2. Dlaczego  nie  otrzymałem  odpowiedzi  na  jedno  z  moich  pytań 
zadanych na poprzedniej sesji?

Radny Maciej Makowski

Wniosek:

Proszę o wyjaśnienie,  dlaczego wniosek złożony przeze mnie w dniu 27 
lutego  2007  r.  podczas  posiedzenia  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Miasta 
dotyczący  o  powiadomieniu  Pana  Burmistrza  o  nieprawidłowościach  w 
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działaniu Dyrektor MGOK został dostarczony dopiero w dniu 20 marca 2007 
roku? 
Radna  Maria  Strąk  odczytała  odpowiedź  udzieloną  Jej  przez  Burmistrza 
Koronowa  na  wniosek  zgłoszony  podczas  obrad  poprzedniej  sesji  Rady 
dotyczący utworzenia Rodzinnego Punktu Konsultacyjnego.

Przewodniczący  Rady  Grzegorz  Myk  –  Ostatnio odbyliśmy  kilka 
szkoleń i uzyskaliśmy takie informacje, że na sesji głos mogą zabierać tylko 
i wyłącznie radni. Natomiast wszystkie osoby spoza Rady muszą uzyskać 
pozwolenie Rady, na to by zabrać głos.
Pan Bogdziński chce zabrać głos. Kto z radnych jest za udzieleniem głosu 
Panu Bogdzińskiemu?
„Za” udzieleniem głosu P. Bogdzińskiemu Przewodniczącemu Rady OKSM Nr 
4 głosowali wszyscy radni. 

Przewodniczący  Rady  OKSM  Nr  4  w  Koronowie  Czesław 
Bogdziński  

1. Mieszkańcy  Osiedla  Samociążek  wnoszą  o  likwidację  zbiorczych 
skrzynek pocztowych oraz o doręczenie korespondencji bezpośrednio 
do adresatów jak w 11.000 mieście Koronowie. Dotyczy to również 
prasy.

2. Zgłaszam  do  Komisji  Ładu  i  Bezpieczeństwa  o  wydanie 
zabezpieczenia  względnie  rozbiórki  budynku  mieszkalnego  przy  ul. 
Nowotki (Łątka).

3. W  dniu  dzisiejszym  zakończono  po  raz  drugi  naprawę  ulic 
Pomianowskiego  i  Hoffmanna.  Natomiast  wjazd  do  ul.  M. 
Konopnickiej należy do dróg gminnych, proszę Dyrektora Gospodarki 
Komunalnej o tę naprawę.

4. W  planie  inwestycyjnym  rok  2007  jest  ujęty  parking  przy  ul. 
Bydgoskiej  40  tys.  Proszę  Radę  o  rozpatrzenie  czy  pilniejszy  jest 
parking  czy  oświetlenie  osiedla  Samociążek  (część  północna)  dla 
zapewnienia bezpieczeństwa.

5. Przed  marketem  „Polo”  ustawiono  zakaz  zatrzymywania,  proszę 
Policję o przestrzeganie tego zakazu dla osób, które zatrzymują się na 
tym odcinku ulicy.

Przewodniczący  Rady  Grzegorz  Myk  –  O zabranie  głosu  poprosiła 
radna  Sejmiku  Województwa  Kujawsko-Pomorskiego  Pani  Regina 
Ostrowska.  Panie mecenasie  według mojego rozeznania tylko na innych 
zasadach zabieranie głosu mają posłowie. To wynika z ustawy, że oni mogą 
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zabierać  głos  normalnie.  Czy  w  przypadku  radnych  sejmiku,  radnych 
powiatowych  również  takie  coś  obowiązuje?  Czy  muszą  uzyskać  zgodę 
Rady? 

Radca prawny Dariusz Grabas – To obejmuje tylko posłów na Sejm RP, 
natomiast nie obejmuje to radnych do innych organów.

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Proszę o przegłosowanie, kto 
jest za udzieleniem głosu Panie Reginie Ostrowskiej?
„Za” udzieleniem głosu P. Reginie Ostrowskiej głosowali wszyscy radni.

Radna  Sejmiku  Województwa  Kujawsko-Pomorskiego  Regina 
Ostrowska –  Na  jakim  etapie  jest  „krzyżówka”  tj.  skrzyżowanie  drogi 
wojewódzkiej z drogą krajową? Wiele pracy zostało w to włożone, wiele 
środowisk lobowało, aby ta krzyżówka została wybudowana. Wiem, że w 
tym roku miała  być  rozpoczęta  budowa.  Na dzień  dzisiejszy  nic  się  nie 
dzieje  i  stąd moje zapytanie.  Jestem otwarta i  możemy dalej  próbować 
razem  ten  temat  popychać,  bo  krzyżówka  to  nie  jedno,  trzeba  zacząć 
myśleć o budowie obwodnicy do Koronowa. To jest drugi temat ważny w 
mojej ocenie, który należałoby zrobić. 
 
Więcej zapytań, wniosków i informacji nie zgłoszono.

Ad. 9. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy za 
2006 rok.

a) wprowadzenie  Skarbnika  Gminy  na  temat  wykonania 
budżetu Gminy za 2006 rok,

Skarbnik  Gminy  Aleksandra  Szyszka  przedstawiła  sprawozdanie  z  
wykonania budżetu Gminy za 2006 rok. 
Radni sprawozdanie przyjęli do wiadomości.
Sprawozdanie dołączono do niniejszego protokołu.

b) informacja Burmistrza Koronowa dotycząca wykonania 
zadań inwestycyjnych w 2006 roku,

Skarbnik Gminy Aleksandra Szyszka przedstawiła informację dotyczącą 
wykonania zadań inwestycyjnych w 2006 roku.
Radni informację dotyczącą wykonania zadań inwestycyjnych w 2006 

roku przyjęli do wiadomości.
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Wykaz  inwestycji  zrealizowanych  w  2006  roku  zawarty  jest  w 
załączniku Nr 6 sprawozdania z wykonania budżetu Gminy za 2006 rok.

c) przedstawienie  opinii  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Miej-
skiej w Koronowie w sprawie wykonania budżetu Gmi-
ny za 2006 rok,

Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Miejskiej  w  Koronowie 
Sławomir Marszelski przedstawił opinię Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w 

Koronowie w sprawie wykonania budżetu Gminy za 2006 rok.
Radni opinię Komisji Rewizyjnej w sprawie wykonania budżetu Gminy 

za 2006 rok przyjęli do wiadomości.
Opinię dołączono do protokołu z obrad sesji.

d) przedstawienie Uchwały Regionalnej Izby Obrachunko-
wej w Bydgoszczy w sprawie wyrażenia opinii o przed-
łożonym przez Burmistrza Koronowa sprawozdaniu za 
2006 rok z wykonania budżetu oraz innych planów fi-
nansowych,

Przewodniczący Rady Miejskiej w Koronowie Grzegorz Myk odczytał  
Uchwałę Nr 13/S/2007 Składu Orzekającego Nr 1 Regionalnej  Izby  
Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 12 kwietnia 2007 r. w sprawie  
wyrażenia  opinii  o  przedłożonym  przez  Burmistrza  Koronowa 

sprawozdaniu z wykonania budżetu gminy za 2006 rok.
Radni w/w Uchwałę przyjęli do wiadomości.
Uchwałę powyższą dołączono do protokołu z obrad sesji.

e) dyskusja.

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Otwieram dyskusję.

Radny Tomasz Gordon – Komisja Finansów, Budżetu, Rolnictwa i Rozwo-
ju Gospodarczego na posiedzeniu w dniu 23 kwietnia 2007 roku sprawoz-
danie z wykonania budżetu gminy za 2006 rok przedstawione przez Panią 
Skarbnik przyjęła bez zastrzeżeń.

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk –  Kto  jeszcze  zabierze  głos  w 
dyskusji? Brak dyskutantów.
Zamykam dyskusję nad sprawozdaniem.

Ad.  10.  Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  udzielenia 
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absolutorium Burmistrzowi Koronowa.

a) przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miej-
skiej w Koronowie w sprawie absolutorium dla Burmi-
strza Koronowa,

Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Miejskiej  w  Koronowie 
Sławomir Marszelski odczytał wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w 
Koronowie z  dnia  4  kwietnia  2007  roku  w  sprawie  absolutorium  dla 
Burmistrza Koronowa.

Wniosek w/w dołączono do niniejszego protokołu.

b) przedstawienie Uchwały Regionalnej Izby Obrachunko-
wej w Bydgoszczy dotyczącej wniosku Komisji Rewizyj-
nej Rady Miejskiej w Koronowiew sprawie absolutorium 
dla Burmistrza Koronowa za 2006 rok,

Uchwałę Nr 12/Kr/2007 Składu Orzekającego Nr 1 Regionalnej Izby  
Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 12 kwietnia 2007 r. w sprawie 

opinii Komisji  Rewizyjnej  Rady  Miejskiej  w  Koronowie  w  sprawie 
absolutorium dla Burmistrza  Koronowa  za  2006  rok  odczytał 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk.

Uchwałę powyższą załączono do protokołu z obrad sesji.

c) dyskusja.

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Otwieram dyskusję.
Brak dyskutantów.

Projekt uchwały odczytał Wiceprzewodniczący Rady Leszek Czerkawski.

W głosowaniu udział wzięło 20 radnych.
Uchwała  Nr  VII/69/07 w sprawie  udzielenia  absolutorium  
Burmistrzowi  Koronowa  podjęta  została  jednogłośnie  20 

głosami „za” w głosowaniu jawnym imiennym radnych.
Uchwałę  i  listę  głosowania  jawnego  imiennego  radnych 

dołączono do niniejszego protokołu.

Burmistrz Koronowa Stanisław Gliszczyński  – Serdecznie dziękuję. W 
tym miejscu  chciałbym podziękować osobom,  które  pracowały  nad tym  

budżetem, bo czuję się tylko  i  wyłącznie  jak  gdyby  tym,  który 
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dopiął ten budżet do końca i przy pomocy Pani Skarbnik zrealizował tę 
część formalnoprawną,  czyli  tę  dokumentacyjną.  Natomiast  tak 
naprawdę ten budżet był realizowany przez dwie osoby przez mojego 
poprzednika, czyli Pana Zygmunta Michalaka, a obecnie  Sekretarza Rady 
Powiatu i przez Panią Skarbnik Aleksandrę Szyszka. Tym osobom dziękuję. 
Dziękuję również  Państwu  i  dziękuję  wszystkim,  którzy  pomagali. 
Pozwólcie Państwo, że skromną wiązanką kwiatów podziękuję tym osobom.

Przewodniczący  Rady  Grzegorz  Myk  –  Chciałbym  serdecznie 
podziękować byłemu  Panu  Burmistrzowi,  który  większą  część  tego 
budżetu realizował, a szczególnie  Pani  Skarbnik,  która  cały  czas  czuwała 
nad tym budżetem i wszystkim  pracownikom,  którzy  przyczynili  się  do 
tego, że ten budżet został tak pięknie zrealizowany. Gratuluję serdecznie.

Pan Zygmunt Michalak – Nie ukrywam, że jest mi bardzo miło gościć 
tutaj. Czuję się nie jak były Burmistrz tylko jak gość. Chciałem przede 
wszystkim podziękować za zaproszenie. Cieszę się, że to absolutorium tak 
sprawnie przeszło, aczkolwiek uwagi, które Regionalna Izba Obrachunkowa 
tutaj wyszczególniła to uwagi małej wagi i proszę ich tutaj tak poważnie 
nie brać, zawsze jakieś uwagi są. Nie mniej jednak liczy się sam finał.  

Chciałbym, żebyście Państwo ten dzisiejszy dzień,  to  absolutorium  
przyjęli jako Wasze święto, jako Wasz dzień, bo to jest  przede 

wszystkim Wasza zasługa i w całości i w części, bo przecież znaczna  z 
Was część uczestniczyła w realizacji całego tego budżetu. 

Chciałbym  z  tego  miejsca  jeszcze  raz  serdecznie  podziękować  za  
dotychczasową współpracę, a wszystkich Państwa radnych, członków 
samorządu,  a  przede  wszystkim  wszystkich  kierowników  jednostek 

prosić o dobrą współpracę z Burmistrzem, z kierownictwem tego Urzędu 
ponieważ wyzwania i zadania jakie stoją tutaj dzisiaj przed Urzędem, przed 
Wami, przed  gminą  są  naprawdę  wielkie.  Cieszę  się,  że  przyszło  mi 
pracować trochę  w  innym  klimacie,  w  innych  obszarach,  ale  cieszę  się 
równiej i z tego,  że  mogę  w  jakiś  sposób  na  miarę  oczywiście  moich  i 
naszych możliwości  wspierać  i  pomagać  tej  gminie.  Nie  ukrywam,  że 
bardzo z dużym  przeżyciem  staram  się  angażować  w  to,  aby  projekty, 
które w tej chwili mają być realizowane na terenie naszego powiatu, a 
dotyczące w znacznej  części  przede  wszystkim tej  gminy.  Mam tu  na 
myśli projekt dotyczący  środowiska  i  infrastruktury,  zwany  wodno-
kanalizacyjnym, który to projekt ma bardzo realne szanse być realizowany w 
skali Powiatu Bydgoskiego,  w  którym  znamienitą  część  realizacyjną 
stanowić będą zadania  tejże  gminy.  Chcę  powiedzieć,  że  ten  projekt 
przeszedł wszystkie szczeble,  jeśli  chodzi  o  województwo  kujawsko-
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pomorskie. W tej chwili już decyzje będą podejmowane przez Panią minister 
Gęsicką i wszystko wskazuje na to, że ma poważne szanse powodzenia, 
o ile oczywiście EURO 2012 może coś tutaj nie spowodować. Przypominam 
jest to zadanie  wodno-kanalizacyjne,  infrastruktura  i  środowisko,  które 
mieści się w  zadaniach realizacyjnych dla naszej gminy Koronowskiej w 
wysokości 35 mln  zł.  I  to  jest  na  lata  2007  –  2013  przewidziane  do 
realizacji z dużą szansą  realizacji,  z  tego,  co  Pan  Starosta  przekazywał 
ostatnio z pobytu u  Marszałka  województwa.  Inne  zadanie  Pomorska 
Specjalna Strefa Ekonomiczna, o której tutaj nie wszyscy może chcą słyszeć, 
ale upatrujemy w  tym  też  dużą  szansę.  Wspominał  tutaj  Pan  Wice 
Burmistrz o ostatnim spotkaniu, które odbyło się w Starostwie z Prezesem 
Ziółkowskim i byłym Wojewodą Ramlauem. Myślę, że jest to też zadanie, 
które będzie od Państwa  wymagało  sporo  jeszcze  dyskusji,  a  potem  i 
uchwał. Jest to zadanie  i  projekt,  który  w  przyszłości  może  stanowić  o 
poważnym miejscu koronowskiej gminy w gospodarce nie tylko powiatu 
bydgoskiego, ale i również województwa kujawsko – pomorskiego. 

Będę trzymał kciuki,  będę starał się wspierać i  pomagać tej gminie. 
Życzę wszystkim dużo, dużo powadzenia, szczęścia i dobrej współpracy 
i współdziałania dla tejże gminy i tego środowiska.

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk ogłosił 10 minutową przerwę w  
obradach sesji.
Po przerwie Przewodniczący Rady wznowił obrady.
Po przerwie w sesji uczestniczy 18 radnych. Nieobecni radni: Tomasz 
Poraziński i Maciej Makowski.

Ad. 11. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej Uchwałę 
Nr IV/29/07 Rady Miejskiej w Koronowie w sprawie uchwalenia 

budżetu gminy na 2007 rok.

Projekt  uchwały  odczytała  Wiceprzewodnicząca  Rady  Dorota 
Makowska.

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Otwieram dyskusję.
Brak dyskutantów.

W głosowaniu udział wzięło 18 radnych. W głosowaniu nie wzięli udzia-
łu chwilowo nieobecni radni: Tomasz Poraziński i Maciej Makowski.
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Uchwała  Nr  VII/70/07 zmieniająca  Uchwałę  Nr  IV/29/07 
Rady Miejskiej  w Koronowie  w sprawie  uchwalenia  bu-
dżetu gminy 
na 2007 rok podjęta została jednogłośnie 18 głosami „za” w głoso-
waniu jawnym imiennym radnych.
Uchwałę i listę głosowania jawnego imiennego radnych dołączono 
do niniejszego protokołu.
  
Ad. 12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia ta-
ryfy za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie 
ścieków stosowanej na terenie Gminy Koronowo.

Projekt uchwały odczytał Wiceprzewodniczący Rady Leszek Czerkawski.

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Otwieram dyskusję.

Radna Danuta Czarnotta - Jaka jest opinia związków zawodowych w sprawie 
taryf.
Dyrektor Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Koronowie Ry-
szard Chrzanowski poinformował, że:
1) zorganizowane zostało spotkanie w sprawie poinformowania związków za-
wodowych i zapoznania ich z projektem uchwały dot. taryfy za zbiorowe za-
opatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków stosowanej na terenie 
Gminy Koronowo od 1 maja 2007 r. do 30 kwietnia 2007 r.
2) Związki zawodowe wydały opinię pozytywną w sprawie taryf.

W głosowaniu udział  wzięło 18 radnych. W głosowaniu nie wzięli  udziału 
chwilowo nieobecni radni: Tomasz Poraziński i Maciej Makowski.
Uchwała Nr VII/71/07 w sprawie zatwierdzenia taryfy za zbiorowe 
zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków stosowa-
nej na terenie Gminy Koronowo podjęta została 11 glosami „za”, 
przy 7 głosach „wstrzymujących się” w głosowaniu jawnym imien-
nym radnych.
Uchwałę i listę głosowania jawnego imiennego radnych dołączono 
do niniejszego protokołu.

Ad.  13.  Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  wieloletniego 
planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń 
kanalizacyjnych uchwalonego Uchwałą Nr XLI/474/06 Rady Miej-
skiej w Koronowie z dnia 29 marca 2006 r.
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Projekt uchwały odczytała Wiceprzewodnicząca Rady Dorota Makowska.

Obecnych 20 radnych. Na salę obrad wrócili radni: Tomasz Poraziński i Maciej 
Makowski.
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Otwieram dyskusję.
Brak dyskutantów.

W głosowaniu udział wzięło 20 radnych.
Uchwała  Nr  VII/72/07 w sprawie  wieloletniego planu rozwoju  i 
modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych 
uchwalonego Uchwałą Nr XLI/474/06 Rady Miejskiej w Koronowie 
z dnia 29 marca 2006 r. podjęta została 17 głosami „za”, przy 2 
głosach  „przeciw”  i  1  głosie  „wstrzymującym się”  w głosowaniu 
jawnym imiennym radnych.
Uchwałę i listę głosowania jawnego imiennego radnych dołączono 
do niniejszego protokołu.

Ad. 14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do 
sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzenne-
go terenu obejmującego część działki nr 662/1 położonej w Trysz-
czynie gm. Koronowo. 

Projekt uchwały odczytał Wiceprzewodniczący Rady Leszek Czerkawski.

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Otwieram dyskusję.
Brak dyskutantów.

W głosowaniu udział wzięło 20 radnych.
Uchwała Nr  VII/73/07 w sprawie  przystąpienia do sporządzenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu obej-
mującego część działki nr 662/1 położonej w Tryszczynie gm. Ko-
ronowo podjęta została jednogłośnie 20 głosami „za” w głosowa-
niu jawnym imiennym radnych.
Uchwałę i listę głosowania jawnego imiennego radnych dołączono 
do niniejszego protokołu.

Ad.  14a.  Rozpatrzenie projektu  uchwały  w  sprawie  wyrażenia 
zgody  na  posługiwanie  się  nazwą  miasta  Koronowo  w  nazwie 
przedsiębiorstwa PONAR Koronowo.

Projekt uchwały odczytała Wiceprzewodnicząca Rady Dorota Makowska.
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Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Otwieram dyskusję.
Brak dyskutantów.

W głosowaniu udział wzięło 20 radnych.
Uchwała Nr VII/74/07 w sprawie wyrażenia zgody na posługiwa-
nie się nazwą miasta Koronowo w nazwie przedsiębiorstwa PONAR 
Koronowo podjęta została jednogłośnie 20 głosami „za” w głoso-
waniu jawnym imiennym radnych.
Uchwałę i listę głosowania jawnego imiennego radnych dołączono 
do niniejszego protokołu.

Ad. 14b. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia zasad 
przyznawania diet dla przewodniczących organów wykonawczych 
jednostek pomocniczych – sołtysów. 

Projekt uchwały odczytał Wiceprzewodniczący Rady Leszek Czerkawski.
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Otwieram dyskusję.
Brak dyskutantów.

W głosowaniu udział wzięło 20 radnych.
Uchwała  Nr  VII/75/07 w sprawie  ustalenia  zasad  przyznawania 
diet dla przewodniczących organów wykonawczych jednostek po-
mocniczych  –  sołtysów podjęta  została  jednogłośnie  20  głosami 
„za” w głosowaniu jawnym imiennym radnych.
Uchwałę i listę głosowania jawnego imiennego radnych dołączono 
do niniejszego protokołu.

Ad. 15. Odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania.

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk

1. Chciałbym odpowiedzieć na wniosek Pana radnego Macieja Makow-
skiego, dlaczego tak późno poinformowano Pana Burmistrza o niepra-
widłowościach w działaniu Dyrektora MGOK. Z dokumentów wynika, że 
Komisja sama o tym zadecydowała, ponieważ posiedzenie Komisji od-
było się 27 lutego 2007 roku, natomiast pieczęć wpływu do Rady Miej-
skiej w Koronowie protokołu jest dopiero 20 marca 2007 roku  i w tym 
samym dniu zostało sporządzone i przekazane pismo do Pana Burmi-
strza. Jest również data wpływu pisma do Urzędu 20 marca 2007 roku. 
Nie wiem, ja tutaj nic na to nie mogę poradzić. Problem chyba jest w 
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tym, że protokół jest tak długo sporządzany i dopiero po takim czasie 
protokół wpłynął i przewodniczący Komisji nie mógł wniosków przeka-
zać Panu Burmistrzowi.

2. Zapytanie Pana Piotra Jagielskiego dotyczące oświadczeń lustracyj-
nych. Tu jest inaczej jak przy oświadczeniach majątkowych. Te oświad-
czenia lustracyjne nie wpływają do przewodniczącego rady. Wszyscy 
Państwo wiecie, że oświadczenia lustracyjne składacie do Wojewody 
Kujawsko-Pomorskiego i nie znam przepisu, który by mówił o sporzą-
dzaniu jakiś zbiorówek czy opinii dotyczących tychże oświadczeń. 

Kierownik Wydziału Inwestycji, Planowania i Rozwoju Maria Musiał

1. Chciałabym odpowiedzieć na zapytanie Panu radnemu Gordonowi. do-
tyczące rozbiórki budynku gospodarczego we Wtelnie. Powiatowy In-
spektor  Nadzoru Budowlanego wydał  decyzję na rozbiórkę tego bu-
dynku z terminem wykonania do 30 maja. Po tym terminie, (bo są pew-
ne problemy z właścicielami tego budynku) będzie prowadził dalsze 
postępowanie w przypadku braku działań. 

2. Kolejna odpowiedź na wniosek Pana Bogdzińskiego dot. dostarczania 
poczty na Osiedlu Samociążek, wystąpimy do Poczty Polskiej z prośbą 
o rozważenie i rozpatrzenie tej prośby.

3. Jeżeli chodzi o ul. Nowotki. Jest to budynek od szeregu lat -niedokoń-
czona budowa. Kilkakrotnie były interwencje nadzoru budowlanego i 
interwencje gminy w tej sprawie. Właściciel nie poczuwał się do zabez-
pieczeń,  ani  do  rozbiórki.  Jest  to  rzeczywiście  budynek „straszak”  i 
chyba dzisiaj już zagraża bezpieczeństwu. Natomiast możemy zrobić 
tyle – wystąpić do właściciela ponownie o zajęcie stanowiska i zabez-
pieczenie lub rozbiórkę, a w przypadku kiedy nie odniesie się do na-
szej prośby, bo my tylko możemy prosić, nie mamy kompetencji kontro-
lnych, możliwości wydania decyzji, wówczas zwrócimy się do nadzoru 
budowlanego ponownie o wszczęcie postępowania i o kontrolę tego 
obiektu.

Z-ca Burmistrza Grzegorz Rożek – Szanowni Państwo mam taką jedną 
uwagę. Już wcześniej prosiliśmy, aby te zapytania i wnioski były konkretnie 
sformułowane, opisane i składane do Pani Adeli Rojek. Mówiąc szczerze 
wprowadza to  niepotrzebny chaos,  my na szybko szukamy odpowiedzi, 
nieraz trzeba poszperać w pewnych dokumentach, odszukać pewnych rze-
czy, pewnych faktów, dlatego prosiłbym, że na te pytania odpowiedzieliby-
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śmy pisemnie do Państwa. Jeśli  Państwo wyrażą zgodę i  akceptację to 
bardzo proszę.

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Czy Państwo radni wyrażają na to 
zgodę? Generalnie statut mówi, że odpowiedzi są udzielane na sesji, tylko 
w poważnych przypadkach można również udzielać odpowiedzi pisemnie.

Z-ca Burmistrza Grzegorz Rożek – Jeżeli  na sesji  udzielimy odpowiedzi 
ustnej, czy jesteśmy również zobowiązani do udzielenia odpowiedzi pisem-
nej? 

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Nie. Jeżeli na sesji zostanie udzie-
lona ustna odpowiedź i jeśli radny to przyjmie to już jest koniec sprawy.

Z-ca Burmistrza Grzegorz Rożek – Skoro tak. To proszę bardzo.

Kierownik Wydziału Inwestycji, Planowania i Rozwoju Maria Musiał

1. Kolejna odpowiedź na pytanie czy parking przy ul. Bydgoskiej jest waż-
niejszą inwestycją  niż  oświetlenie  Osiedla  Samociążek?  Oczywiście 
jedna i druga sprawa jest ważna, jedna i druga sprawa jest kontynu-
owana.  Parking  przy  ul.  Bydgoskiej  jest  rozpoczęty,  są  rozpoczęte 
działania przez Zakład Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Ko-
ronowie jako prace przygotowawcze do budowy tego parkingu. Nato-
miast,  jeżeli  chodzi  o  oświetlenie  Osiedla  Samociążek  jesteśmy po 
przetargu na wykonanie dokumentacji  technicznej.  Dnia 16 kwietnia 
została podpisana umowa z projektantem z terminem 6 miesięcy do 
zakończenia prac. 

2. Budowa ronda na skrzyżowaniu w Koronowie. Otrzymaliśmy pismo z 
Generalnej Dyrekcji, że trwają i są na ukończeniu wykupy gruntów pod 
budowę tego ronda i po uzyskaniu prawa do dysponowania gruntów 
będzie wydane pozwolenie na budowę. Dokumentacja jest wykonana. 
Inwestycja ma być realizowana w tym roku. Natomiast tyle, co jest mi 
wiadome są pewne problemy z finansami na budowę tego ronda i nie 
ma tutaj Pani radnej Ostrowskiej, bo prosilibyśmy o jakiś lobing, żeby 
pomogła Generalnej Dyrekcji i nam zarazem w pozyskaniu tych środ-
ków, aby do tej budowy w tym roku doszło. Jeżeli chodzi o obwodnicę 
Koronowa, to jest temat rzeka. Jest to obwodnica w planie wojewódz-
kim, jest w naszym studium, ale jest to inwestycja, która będzie realizo-
wana przez Generalną Dyrekcję, bo jest to obwodnica drogi krajowej. 
My byśmy tego bardzo chcieli, ale póki, co nie mamy na to wpływu. 

Radna Danuta Czarnotta – Jeszcze Pani Mario prosiłabym o wyjaśnienie
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sprawy budynku po byłym Domu Kultury  w Koronowie przy ul. Tucholskiej.
Kierownik Wydziału Inwestycji, Planowania i Rozwoju Maria Musiał

Jeżeli chodzi o ten budynek to zmienił się właściciel tego obiektu. Ma pewne 
plany. Myślę, że przystąpi do jego remontu, bo niedawno nabył ten obiekt. 
Jest szansa, bo jest to osoba z naszego terenu i będzie łatwiej nadzorowi 
budowlanemu, jeżeli nie zająłby się tym obiektem do niego dotrzeć. Myślę, 
że nowy nabywca zajmie się tym obiektem, bo po to przecież nabył tę nieru-
chomość. 

Kierownik Wydziału Rolnictwa i Gospodarki Gruntami Barbara Piłat 

1. W sprawie przejazdu na Przyrzecze w dniu 7 marca br. w Urzędzie 
Miejskim w Koronowie odbyło się spotkanie  z zainteresowanymi moż-
liwością przejazdu mieszkańcami Przyrzecza i  przedsiębiorcami pro-
wadzącymi działalność w tej części miasta z udziałem przedstawicieli 
Starostwa Powiatowego w Bydgoszczy, Urzędu Marszałkowskiego w 
Toruniu, Nadleśnictwa Różanna w Koronowie oraz Urzędu Miejskiego 
w Koronowie. Chodzi o to, że na ten znak jest dopuszczalność przejaz-
du dla pojazdów o tonażu do 5 ton, natomiast przedsiębiorcy, którzy 
prowadzą działalność chcą wywozić kopaliny oraz osoby, które prowa-
dzą działalność rolniczą i zajmują się chowem bydła i odwozem mleka 
Pan Burmistrz  wspólnie z przedstawicielem Nadleśnictwa ustalili,  że 
wybiorą się do Okręgowej Dyrekcji Lasów Państwowych w Toruniu by 
rozważyć możliwość umożliwienia dojazdu dla samochodów o więk-
szym tonażu poprzez grunty leśne. Będzie to trudna sprawa, bowiem 
sami przedstawiciele i osoby zainteresowane przejazdem z Przyrzecza 
do centrum miasta już na wyrost się zamartwiały, kto tę drogę będzie 
utrzymywał, bo wytyczenie nawet przez grunty leśne nowej drogi wiąże 
się z wyłączeniem jej z produkcji i zadbaniem, a przede wszystkim z 
urządzeniem. Jest to sprawa, która od razu nie może być załatwiona. 
Nie mniej jednak rozmowy odbywają się, bo mieszkańcy, którym trans-
port  ciężkich  samochodów przeszkadzał  na  Przyrzeczu jak  również 
osoby, które potrzebują tego przejazdu do nas się zwracają, tak, że 
jest to sprawa otwarta.

Dyrektor  Zakładu Gospodarki  Komunalnej  i  Mieszkaniowej  w Koronowie 
Ryszard Chrzanowski

1. Pan Radny Steinke wystąpił z wnioskiem o poprawę wjazdu do posesji 
Byszewo wybudowanie. Należy zaznaczyć, że jest to wjazd tak jak gdy-
by prywatny, nie mniej postaramy się z zarządcą drogi wojewódzkiej Pa-
nem dyrektorem Kowalskim żeby coś ewentualnie zadziałać, bo jak wy-
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stąpimy w drodze oficjalnej, to będziemy mieć wymagania takie, których 
właściciele nie będą w stanie spełnić.  Możemy to w sposób koleżeński, 
polubowny załatwić. Zobowiązuję się z Panem Kowalskim porozmawiać, 
żeby coś tam zrobić w tej sprawie.

2. Sprawa wniesiona przez Pana radnego Porazińskiego faktycznie miała 
miejsce. Po prostu ta sprawa trwała tak długo. Mam nadzieję, że albo te 
znaki już są, albo lada moment będą, bo po wizycie miesiąc temu znaki 
zostały zamówione, dotarły one już do Zakładu i  dzisiaj  rano zostały 
wzięte do montażu. Jeśli w tej chwili nie są zamontowane, być może za 
chwilę będą, a jak nie to jutro na pewno będą.

3. Sprawa wniesiona przez radną Czarnotta odnośnie nitki wodociągu, któ-
rą Zakład realizuje na ul. Tucholskiej. To zgodnie z ustaleniami jedena-
ście rodzin zostanie przez Urząd Miejski zaproszonych, bo rzeczywiście 
§ 15 ust. 2 ustawy o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę mówi, że ten, któ-
ry chce mieć wodę musi przyłącze zrobić na własny koszt. I tu trzeba 
będzie  znaleźć  drogę  finansowania,  co  najmniej  dla  niektórych  tam, 
gdzie są dłuższe odcinku trzysta, czterysta metrów, bo są i odcinki czter-
dziestometrowe. Chyba te czterdzieści  metrów każdy będzie w stanie 
zrobić, albo będzie jakaś ogólna „zrzutka” dla tych jedenastu. Myślę, że 
ta sprawa w najbliższym czasie zostanie przez Urząd załatwiona.

4. Następna sprawa zgłaszana dotyczy odbioru odpadów ze „Sprzątania 
świata”. Na telefony do działu transportu Zakładu końcówka 216 i 295 
sołtysi, czy organizatorzy zgłaszają potrzeby, uzgadniają termin wywo-
zu. Zdajemy sobie sprawę, że jest miasto i 33 sołectwa, że w jednym 
dniu my nie jesteśmy w stanie tego wywieźć od wszystkich. Czasami 
jest to zwłoka 2-3 dni, żeby to było przez nas odebrane. Gdyby coś było 
nie tak proszę o osobisty kontakt ze mną na pewno wtedy poskutkuje. 

5. Sprawa zgłoszona przez Pana radnego Makowskiego. Pan radny zadał 
bardzo trudne pytanie dotyczące szaletów publicznych, pomimo braku 
środków na ten cel w budżecie i gminy i Zakładu szalety zostaną od-
świeżone, czyli wymalowane, zostanie wprowadzona obsługa, która też 
kosztuje,  a na razie na to nie ma środków, ale też zostanie.  Szalety 
będą czynne od poniedziałku do soboty, w każdy dzień po siedem go-
dzin. Czekamy na propozycje, czy to ma być od godz. 9-tej do 16-tej, 
czy od 10-tej do 17-tej, a może w innych godzinach. Tak, że ten szalet 
na ul. Garncarskiej zostanie uruchomiony nie wcześniej jak po 15 maja, 
bo trochę potrwa malowanie, doprowadzenie do takiego wyglądu, żeby 
tam można było wprowadzić ludzi. Odnośnie szaletu na Pieczyskach, to 
w tej chwili doskonale Pan radny zna sytuację, że skończyła się umowa 
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dzierżawy na plażę i przystań, czyli bar na wodzie, są tutaj chętni i w 
dalszym ciągu będzie to dzierżawione. W jakim terminie zostanie to „do-
negocjonowane” trudno mi powiedzieć, na pewno na ten majowy week-
end to będą kłopoty, po tym terminie to będzie czynne. Stało się to jak 
się stało, nie zależy to od Zakładu. 

 
Kierownik Wydziału Inwestycji, Planowania i Rozwoju Maria Musiał

Chciałabym jeszcze odpowiedzieć Panu radnemu Ryszardowi Steinke, bo 
powiedział Pan, że nie otrzymał Pan odpowiedzi. Otóż otrzymał Pan odpo-
wiedź, że wystąpiliśmy, do ENEI i oczekujemy na akceptację. Jeżeli tylko do-
trze do nas informacja z ENEI i akceptacja, to zostanie Pan poinformowany, 
przystąpimy do działań. 

Inspektor Rafał Gibas – Chciałbym odpowiedzieć na zapytanie Pana radne-
go Piotra Jagielskiego odnośnie losów parku przemysłowego. Powiem, co 
zostało już zrobione oraz co się w tym temacie wydarzy w najbliższym cza-
sie. Przypomnę, że bazą dla tego parku jest zespół nieruchomości zlokalizo-
wanych w rejonie, w obrębie granic administracyjnych Koronowa w sąsiedz-
twie drogi krajowej nr 25. Projektowany park ujęty został w studium uwarun-
kowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta i gminy Koro-
nowo. Pierwotnie założono, że znajdzie się on na działce nr 73 i częściowo 
na działce 317 o łącznej powierzchni 21,5 ha stanowiących własność Agencji 
Nieruchomości Rolnych.  Postanowiliśmy jednak zwiększyć ten teren. Dnia 
28 marca br. Rada Miejska podjęła uchwałę o wykupie działki nr 114/2 o po-
wierzchni 1,66 ha położonej w bezpośrednim sąsiedztwie tego parku od wła-
ściciela prywatnego, która również miałaby jako mienie komunalne wejść w 
zakres parku. Całkowita powierzchnia na dzień dzisiejszy projektowanego 
parku to 23 ha. Kwestie wykupu będącego przedmiotem uchwały, o której 
przed chwilą mówiłem od właściciela prywatnego wczoraj sfinalizowano spi-
saniem aktu notarialnego. 28 czerwca 2006 roku została podjęta uchwała w 
sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowa-
nia  przestrzennego dla  działek  73 i  części  nr  317.  28 marca  br.  podjęto 
uchwałę w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zago-
spodarowania przestrzennego dla działki kupionej przez gminę o pow. 1,66 
ha. Zgodnie z zapisami powyższych uchwał wszystkie działki mają być prze-
znaczone na park. Konkretnie zapisano, że będą to tereny o funkcji przemy-
słowo – składowej, usługowo – handlowej i targowo – wystawienniczej. Gmi-
na Koronowo ma już urbanistę, który sporządzi przedmiotowy plan. Wkrótce 
zostanie podpisana umowa, no i spodziewamy się, że do końca bieżącego 
roku plany będą gotowe. W ostatni piątek 20 kwietnia odbyło się ważne spo-
tkanie w Starostwie Powiatowym z Prezesem Pomorskiej Specjalnej Strefy 
Ekonomicznej poświęcone ewentualnym możliwościom rozszerzenia granic 
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tej strefy o tereny Koronowskiego Parku Przemysłowego. Generalnie, mimo, 
iż to spotkanie miało raczej wstępny charakter, informacyjny dało nam dużo 
do myślenia i raczej w tym pozytywnym aspekcie. Prezes Pomorskiej Spe-
cjalnej Strefy Ekonomicznej z punktu widzenia dotychczasowej praktyki poin-
formował nas, że przygotowania do rozszerzenia tej strefy o ten park, będą 
wymagały wielu działań i będą długotrwałe. Jeżeli udałoby się, to być może 
ten park wszedłby w zakres tej strefy. Natomiast wszystkie działania będą 
zakończone stosowną uchwałą, rozporządzeniem Rady Ministrów. Jednak w 
tej chwili jest to etap informacyjny, wzajemnego komunikowania się i ażeby 
ten park wszedł w zakres Pomorskiej Specjalnej Strefy Ekonomicznej bę-
dziemy jako gmina musieli spełnić bardzo dużo różnego rodzaju wymogów 
formalnych jak i tych technicznych. W toku rozmów ustalono, że w ciągu naj-
bliższych  1,  2  m-cy wydelegowani  przedstawiciele  Pomorskiej  Specjalnej 
Strefy Ekonomicznej dokonają wizji terenowej naszego parku, której wyniki 
zadecydują  o  dalszych  kierunkach  wspólnych  działań,  ponieważ  podczas 
tego spotkania  wymienialiśmy się  różnego rodzaju doświadczeniami.  Pan 
Prezes PSSE wskazał nam, na co w przyszłości powinniśmy zwrócić uwagę. 
Generalnie teren parku winien być dużo większy niż mamy w tej chwili prze-
jęty, ponieważ jeżeli udałyby się nam pozyskać dużego inwestora strategicz-
nego to ten inwestor ściągnie zaraz za sobą kooperantów i powierzchnia 23 
ha raczej w opinii Prezesa PSSE jest stosunkowo mała. To tyle w tej chwili 
mogę powiedzieć.

Dyrektor Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Koronowie Ry-
szard  Chrzanowski -  Pan  Bogdziński  Przewodniczący Rady OKSM Nr  4 
wniósł sprawę załatania dziur na skrzyżowaniu ul. Konopnickiej z ul. Pomia-
nowskiego. Jest to skrzyżowanie drogi wyższego rzędu – powiatowej z na-
szą drogą, powinien to wykonać zarządca tej drogi powiatowej, nie zrobił, nie 
wiem, dlaczego? Czy w ramach oszczędności, czy w związku z nie znajomo-
ścią przepisów? Ale w pierwszych dnia maja Zakład te dziury załata.

Kierownik Wydziału Inwestycji, Planowania i Rozwoju Maria Musiał – Chcia-
łabym dodać jeszcze do sprawy parku przemysłowego, uczestniczyłam rów-
nież w tym spotkaniu. Wszystkie te cenne uwagi prezesa uwzględnimy przy 
sporządzaniu  planu  zagospodarowania  przestrzennego.  Już  sam tytuł  tej 
uchwały mówi, że będzie to teren bardzo uniwersalny, że wszystko, co może 
się na nim wydarzyć to mamy w tej uchwale zawarte. A na etapie sporządza-
nia planu przez urbanistę będziemy zwracać szczególną uwagę na to żeby 
ten plan nie wprowadził nam jakichś ograniczeń, z którymi później sobie nie 
poradzimy.  Jeżeli  chodzi o grunt  o powiekszenie terenu parku, planujemy 
wstąpić do Agencji Nieruchomości Rolnych o zarezerwowanie dalszych tere-
nów, żeby nie zbywali gruntów rolnych będących w ich posiadaniu i dalej bę-
dziemy prowadzić negocjacje i postępowanie w sprawie ich przejęcia.
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Z-ca Burmistrza Grzegorz Rożek – Odpowiem na zapytanie dotyczące spo-
tkań z właścicielami aptek. Spotkanie takie zostało zorganizowane w dniu 15 
listopada 2006 roku i dotyczyło ustalenia harmonogramu tygodniowego pra-
cy aptek ogólnodostępnych na terenie miasta Koronowo w niedziele i święta 
w godz. od 10 -12 oraz świadczenia gotowości realizacji recepty pilnej w dni 
powszednie od godz. 19 – 8 rano dnia następnego. Harmonogram taki zo-
stał opracowany i zatwierdzony poprzez Radę Powiatu Bydgoskiego dnia 7 
grudnia 2006 roku.

Radna Danuta Czarnotta – Harmonogram ten powinien być udostępniony 
zainteresowanym.

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – I taka informacja w okresie sezonu 
turystycznego potrzebna jest również naszym turystom.

Z-ca Burmistrza Grzegorz Rożek - Dobrze pomyślimy o tym. Przyjmujemy to 
jako wniosek.

Radna Danuta Czarnotta   - Nie otrzymałam odpowiedzi na zapytanie doty-
czące parkingu przy ul. Bydgoskiej.

Dyrektor Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Koronowie Ry-
szard Chrzanowski – Na urządzanie parkingu przy ul. Bydgoskiej dotąd wy-
datkowano 4.655 zł na ogólnie planowaną kwotę 40 tyś. zł. To, co widać jest 
wywieziony humus, zniwelowany, wykonane są skarpy. Pojawiło się nieocze-
kiwanie  trochę wody,  jest  teraz  problem z  jej  odprowadzeniem następnie 
trzeba utwardzić teren i dokonać planowanych wjazdów i wyjazdów z tego 
parkingu. Myślę, że w najbliższym czasie jak Pan Burmistrz wróci z chorobo-
wego będą podjęte określone decyzje jak wykonać wszelkie te prace do wy-
sokości tych 40 tyś. zł.

Radna Danuta Czarnotta – Czy tylko ZGKiM wykonuje te prace związane z 
parkingiem?

Dyrektor Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Koronowie Ry-
szard Chrzanowski – Również przy tym parkingu pracowali i dalej pracować 
mają skazani z Zakładu Karnego w, Koronowie, bo to ma być parking głów-
nie dla pracowników Zakładu Karnego, a w niedziele i święta dla tych, którzy 
odwiedzają nasz kościół.

Z-ca Burmistrza Grzegorz Rożek – Chciałbym odpowiedzieć na zapytanie 
dotyczące osuwisk na terenie miasta. Dopiero w piątek skontaktowali się z 
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nami pracownicy uczelni z Gdańska. Oni będą u nas bezpłatnie przeprowa-
dzali na razie prace diagnostyczne, badawcze dotyczące tych osuwisk. Na 
razie tyle mogę na ten temat powiedzieć, że kontakt został wznowiony.

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Czy wszyscy radni otrzymali odpo-
wiedź na wnioski i zapytania?

Radny Sławomir Marszelski – Nie otrzymałem odpowiedzi na moje  zapyta-
nie.

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Jakie?

Radny Sławomir Marszelski – Sprawdzałem w protokole z poprzedniej sesji. 
Pozwoliłem sobie zadać pytanie dotyczące kwestii formalnej, dlaczego Pan 
Burmistrz nie dokonał sprostowania nieprawdziwej informacji zamieszczonej 
w Gazecie Pomorskiej? Odpowiedzi dotąd nie otrzymałem.

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Tak, było takie pytanie, dlaczego nie 
otrzymał odpowiedzi, zgada się.

Z-ca Burmistrza Grzegorz Rożek – Chodzi o sprostowanie tego w mediach 
tej sprawy?

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Przede wszystkim Pan radny musi 
otrzymać odpowiedź, bo pytanie padło.

Z-ca Burmistrza Grzegorz Rożek - Przepraszamy, że tak się stało, odpowie-
my w późniejszym czasie.

Radny Sławomir Marszelski – Upłynęło już trochę czasu i z tego, co wiem 
dziennikarz dotąd obsługujący nasz teren już w tej gazecie nie pracuje. Nie 
podtrzymuję, tego by Pan Burmistrz występował o sprostowanie, bo to już 
nie ma sensu lecz udzielił mi odpowiedzi dlaczego nie wystąpił o dokonanie 
sprostowania nieprawdziwej informacji zamieszczonej w Gazecie Pomorskiej.

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – A chodzi o formalność, żeby udzielić 
odpowiedzi.

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Czy jeszcze ktoś z Państwa radnych 
ma jakieś wątpliwości? Może nie pełni została udzielona odpowiedź. Nie wi-
dzę.

Ad. 16. Zamknięcie obrad VII sesji.
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Po wyczerpaniu porządku obrad i głosów w dyskusji Przewodniczący Rady 
Grzegorz Myk zamknął obrady VII sesji Rady Miejskiej w Koronowie.

Sesja trwała od godziny 10.00 do godziny 13.10.

Koronowo, dnia 21 maja 2007 roku

Protokół sporządziła
Adela Rojek
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